
Protokół Nr XVIII/17 

z XVIII sesji Rady Gminy Grabowo, odbytej w dniu 31 marca 2017 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek obrad - godzina 16.00, zakończenie - godzina 18.58. 

Posiedzeniu XVIII sesji Rady Gminy Grabowo przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy - p. Janusz 
Wiśniewski oraz, po przerwie, Przewodnicząca RG -p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała Anna 
Świrydowicz.  

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  

Goście i Sołtysi, zaproszeni na sesję, według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki nr 
2 i 3 do protokołu).  

Ponadto, w sesji udział wzięli: 

1) Wójt gminy - Andrzej Piętka, 

2) Zastępca wójta - Marek Cwalina, 

3) Skarbnik gminy - Edyta Mosakowska, 

4) pracownicy UG Grabowo przedstawiający projekty uchwał: 

 - Zofia Sowul - Kierownik OPS Grabowo, 

 - Izabela Konopka - podinspektor, 

 - Mariusz Andrzejczyk - podinspektor, 

 - Stanisław Wróbel - inspektor.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał i pracy Wójta za IV kwartał 2016 r. i I kwartał 2017 r. 

4. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Grabowo za 2016 r.: 

- Komisji Rewizyjnej; 

- Komisji Gospodarczej i Finansów. 

5. Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie: 

a) z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie za 2016 r., 

b) z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2016 rok, 

c) z realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 
przemocy w rodzinie na terenie gminy Grabowo na lata 2013 – 2020, za okres od stycznia do grudnia 2016 
roku, 

d) ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Grabowo za 2016 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii w Grabowie za 2016 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami pożytku publicznego za 2016 rok. 

8. Dyskusja na temat dróg publicznych. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Grabowo w 2017 roku; 



2) uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie; 

3) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 
schronienia osobom tego pozbawionym i mieszkaniach chronionych; 

4) ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Grabowo; 

5) sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Grabowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 
oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzania tych kryteriów i przyznania poszczególnym 
kryteriom liczby punktów; 

6) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego; 

7) ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony; 

8) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Grabowo; 

9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości będących własnością Gminy Grabowo; 

10) określenia przystanków komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

10. Podjęcie uchwał dotyczących finansów: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2025; 

b) zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 r. 

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

P r ze b ie g  o b r a d :  

 Ad. 1. Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski dokonał otwarcia XVIII sesji Rady 
Gminy Grabowo, powitał radnych i wszystkich przybyłych na sesję - gości, władze gminy, sołtysów i inne 
osoby. Na podstawie listy obecności radnych (obecnych 14 radnych) stwierdził quorum rady do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Jedna radna wcześniej poinformowała, że przybędzie na obrady sesji z opóźnieniem.  

Po powitaniu udzielił głosu przedstawicielom Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kolnie  - dyrektorowi 
Krzysztofowi Sobiewskiemu i pracownicom PCPR, którzy w swoich wystąpieniach poinformowali obecnych  
o działalności Centrum, w szczególności realizacji zadania pieczy zastępczej na terenie powiatu kolneńskiego. 
Centrum podejmuje działania, aby dzieci, które pozbawione zostały opieki rodzicielskiej z różnych przyczyn, 
znalazły dom rodzinny w rodzinach zastępczych. Dyrektor zwrócił się z prośbą o rozpropagowanie  
w środowisku gminy Grabowo potrzeby stworzenia rodzin zastępczych dzieciom zgłoszonym do PCPR  
w Kolnie. Szczegółowe warunki, jakie muszą spełniać kandydaci na rodziców zastępczych, oraz zasady 
umieszczania dzieci w rodzinach zastępczych przedstawiła p. A. Olender - odpowiedzialna za organizację 
pieczy zastępczej w PCPR. Stwierdziła, iż na terenie powiatu kolneńskiego w pieczy zastępczej przebywa 49 
dzieci, z czego 24 dzieci umieszczonych jest w 18 rodzinach zastępczych w naszym powiecie, a 25 
skierowanych zostało do innych form opieki zastępczej na terenie innych powiatów (łomżyński, wysoko-
mazowiecki i piski). Na terenie gminy Grabowo nie ma rodzin zastępczych ani dzieci przebywających w pieczy 
zastępczej. Jak stwierdziła mówczyni, można stąd wnioskować, iż rodziny należycie wypełniają obowiązki 
rodzicielskie i być może na terenie gminy znalazły by się rodziny mogące pełnić funkcję rodziny zastępczej. 

Przedstawiciele PCPR w Kolnie podziękowali za możliwość wystąpienia i opuścili obrady sesji.  

W dalszej kolejności wiceprzewodniczący odczytał proponowany porządek dzienny obrad. 

Wójt gminy zgłosił wniosek o umieszczenie w porządku dziennym, po części dotyczącej sprawozdań,  jako 
kolejnego punktu „Dyskusja na temat dróg publicznych”.  

Innych wniosków nie było.  



Wniosek został poddany pod głosowanie. Radni, w głosowaniu jawnym, wyrazili zgodę na zmianę  
w porządku dziennym jednogłośnie, przy 14 osobach obecnych na obradach sesji.  

Nie było głosów przeciwnych ani wstrzymujących sie od głosowania.  

Wprowadzony punkt obrad otrzymał nr 8, a kolejnym alternatywnie zmieniono numery od 9 do 12.   

 Ad. 2. Wiceprzewodniczący poinformował, że treść protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy była  
i jest dostępna w pokoju obsługi rady gminy oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

Radni nie zgłosili uwag merytorycznych do protokołu.  

Protokół z XVII nadzwyczajnej sesji RG przyjęty został jednogłośnie w zapisanym brzmieniu.  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 
przyjęciem protokołu w zapisanym brzmieniu głosowało 14 radnych. Nie było głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”. 

 Ad. 3. Wójt gminy przedstawił szczegółowe sprawozdanie z realizacji uchwał i pracy Wójta za okres od 
1 października 2016 r. do 31 marca 2017 r.  

Między innymi p. Wójt poinformował, że odbył wiele spotkań z władzami administracji rządowej  
i administracji lokalnej w zakresie wniosków dot. dróg gminnych oraz remontu Dworu.  Ponadto przedstawił 
zakres wydanych w tym okresie zarządzeń. Przedstawił wyniki podjętych działań w zakresie wniosków  
o dofinansowanie inwestycji: m.in. oczyszczalnie przydomowe, rozbudowa sieci wodnej i kanalizacyjnej  
w Grabowie (w ramach PROW), remont Dworu (I etap), stworzenie Klubu seniora 50+ (lokalizacja  
w Chełchach). 

Stwierdził, że zrealizowano zadania z zakresu realizacji funduszu sołeckiego w 2016, poza jednym sołectwem, 
w którym nie podjęto żadnych zadań ze względu na brak sołtysa. 

Poinformował o prowadzonej działalności gminy i jednostek podległych w zakresie kulturalno-oświatowym 
 i sportowym. 

Szczegółową treść sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 Ad. 4. P. Edward Chrzanowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grabowo, odczytał 
sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2016 (sprawozdanie wraz z wnioskiem stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu).  

 Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo za 2016 rok 
przestawił zebranym przewodniczący - p. Marek Zielonka (sprawozdanie wraz z wnioskiem stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu).  
Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionych sprawozdań. 

 Ad. 5. Kierownik OPS w Grabowie przedstawiła kolejno sprawozdania z zakresu działalności Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Grabowie za rok 2016, tj. : 

a) z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie za  2016 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu), 

b) z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2016 rok (sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

W nawiązaniu do przedstawionych sprawozdań głos zabrał wójt gminy, który poinformował, że gmina 
Grabowo zajęła II miejsce w krajowym rankingu realizacji programu 500+ (87,8 % korzystających  
z programu).  

W trakcie sprawozdania przybyła radna Mirosława Pogorzelska i stan radnych wynosił 15 osób. 

Wiceprzewodniczący ogłosił 15 min. przerwy w obradach. 

 Po przerwie prowadzenie obrad przejęła Przewodnicząca RG - M. Pogorzelska.  

Nastąpiła kontynuacja prezentacji sprawozdań OPS: 

c) z realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 
przemocy w rodzinie na terenie gminy Grabowo na lata 2013 – 2020, za okres od stycznia do grudnia 2016 
roku (sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu), 



d) ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Grabowo za 2016 r. - sprawozdanie przekazano radnym na 
nośniku DVD (sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

W stosunku do przedstawionych sprawozdań nie było żadnych zapytań i wniosków.  

 Ad. 6. Szczegóły sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Grabowie za 2016 rok, w imieniu przewodniczącej Komisji, 
przedstawiła A. Świrydowicz (sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

Nie podjęto dyskusji w temacie przedstawionego sprawozdania. 

 Ad. 7. Z treścią sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami pożytku publicznego za 2016 rok zapoznała zebranych inspektor UG 
Grabowo - A. Świrydowicz (sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Nie zgłoszono żadnych uwag merytorycznych do przedstawionego sprawozdania. 

 Ad. 8. W tym punkcie obrad Wójt poinformował o pismach dotyczących budowy lub remontów dróg 
powiatowych na terenie gminy Grabowo, które wpłynęły do urzędu od mieszkańców sołectw i Starostwa 
Powiatowego w Kolnie. Pisma dotyczyły: 

- od mieszkańców wsi Kurkowo - drogi Kurkowo – Romany ok. 1 km,  

- od mieszkańców sołectwa Siwki - drogi Siwki – Gnatowo (ok. 1 km), 

- poparcie wyrażone przez mieszkańców sołectwa Gnatowo dla modernizacji drogi Świdry Dobrzyce – Siwki, 

- natomiast pismo ze Starostwa dot. dofinansowania, w wysokości 100 tys. złotych, przez Gminę remontu drogi 
powiatowej Grabowo – Konopki Białystok (długości 1700 m – koszt całkowity ok. 970 tys. zł). 

W związku z wnioskami zainteresowanych sołectw w sprawie przebudowy drogi powiatowej Świdry Dobrzyce 
– Gnatowo - Siwki (nr 1827B) oraz przebudowy drogi Kurkowo-Romany (nr 1827B) Wójt Gminy złożył 
stosowne pismo do Zarządu Powiatu Kolneńskiego o wsparcie finansowe na ten cel w wysokości 100 tys. zł.  

W oparciu o powyższą tematykę o zabranie głosu poproszono Starostę Kolneńskiego – p. Stanisława 
Wiszowatego. 

Starosta, po powitaniu zebranych, stwierdził, że dokładnie zna stan dróg na terenie gminy jak też na terenie 
całego powiatu kolneńskiego. Powiedział: „po rozmowach z sołtysami i radnymi w sprawie połatania dróg 
powiatowych chcę powiedzieć, że naprawy niektórych dróg można jednostkowo wykonać masą 
chemoutwardzalną tzw. „na zimno”, lecz jest to metoda bardzo kosztowna (koszt tony takiej masy jest bardzo 
wysoki). Ponadto, uprzedził mieszkańców, iż łatanie dróg Skroda Wielka i Konopki-Białystok może być 
odłożone w czasie ze względu na to, że te drogi przewidziane są w 2017 r. do przebudowy technologią 
recyklingu na głębokość ok. 20 cm, zostanie to zmielone i dosypany cement, dopiero wówczas będzie ta masa 
wyłożona na drogę. Poinformował, że nawierzchnia drogi do wsi Konopki Białystok będzie wykonana na 
szerokości 5 m, natomiast do Skrody Wielkiej nawierzchnia zmniejszona zostanie o 1m, ze względu na  
szerokość pasa drogowego. Obie te drogi będą wykonywane w mniej więcej tym samym czasie z uwagi na  
wynajem sprzętu do metody recyklingu nawierzchni. Wykonawca daje 5 letnią gwarancję na wykonanie drogi 
tą metodą. Przy okazji wykonania tychże inwestycji planowane jest wykonanie również przebudowy zakrętu 
drogi w Andrychach umożliwiające odpływ wód deszczowych.   

Mówił: „Jeżeli chodzi o wniosek na dofinansowanie na drogę Konopki-Białystok, to prośba ta wynika  
z tego, że podrożały znacznie koszty wykonania dróg a chcielibyśmy zrobić jak najdłuższy odcinek. Ogłoszony 
jest przetarg na odcinek 1500 m i zobaczymy, co wyniknie z przetargu. Zakres prac, o ile będzie taki zapis  
w przetargu, można będzie rozszerzyć. W poprzedniej kadencji wykonano tylko krótki odcinek chodnika przy 
ul. Witosa, nie wykonano ani 1 km dróg. W kadencji obecnej, przy dużej pomocy gminy, udało się zrobić 
odcinek drogi w Konopkach Monetach oraz chodnik na Grabowskie i mam nadzieję, że wykonamy 
zaplanowane dwie drogi oraz zakręt w Andrychach. Odnosząc się do Państwa wniosku, myślę, że nie ma sensu 
taki stan, że my zwracamy się o dofinansowanie 100 tys. zł do inwestycji drogi a gmina również wnosi  
o dofinansowanie w takiej samej wysokości innej inwestycji drogowej, to wygląda tak jak przekładanie 
środków z kieszeni do kieszeni”. 

 W sprawach przebudowy dróg gminnych i powiatowych głos zabrała również sołtys wsi Gnatowo  
z zapytaniem o plany dotyczące poprawy stanu drogi Świdry-Dobrzyce do Gnatowa i wyraziła opinię swoją  
i mieszkańców w tym temacie.  



Odnośnie budowy drogi Gnatowo – Świdry Dobrzyce Starosta powiedział, że powiat złoży wniosek na 
przebudowę tej drogi w ramach tzw. „schetynówek”, jeżeli rada gminy podejmie uchwałę w sprawie wniesienia 
50% wkładu z własnych środków. 

W trakcie prowadzonej dyskusji obrady opuściło 2 radnych. Stan radnych obecnych podczas obrad wynosił 
od tego momentu 13 osób.  

W dalszej dyskusji głos zabrał wójt p. A. Piętka, który stwierdził, że współpraca z powiatem jest, gdyż 
wspólnie wykonywaliśmy już inwestycje drogowe. Powiedział, iż w budżecie gminy na 2017 rok zabezpieczone 
są środki finansowe na drogi powiatowe w wysokości 255 tys. zł i dotyczą one drogi powiatowej Wiszowate - 
Skroda Wielka - Skroda Mała.  

W sprawie wniosków, które wpłynęły od mieszkańców, wójt stwierdził, że sprawa drogi Świdry Dobrzyce 
– Siwki toczy się bardzo długo. Poinformował, że na drogę Kurkowo – Romany wydane zostały już pieniądze  
z funduszu sołeckiego na żwirowanie tej drogi i jej nawierzchnia jest w dobrym stanie. Po rozmowie  
z przedstawicielami Powiatowego Zarządu Dróg z Grajewie i oględzinach drogi Glinki – Wilamowo wykonanej 
technologią oszczędnościową, polegająca na tzw. Szpachlowaniu, następnie wyrównaniu kruszywem  
i kilkukrotnym skrapianiem nawierzchni, podjęto działania o wstępnym skosztorysowaniu naprawy drogi 
Kurkowo – Romany i Gnatowo – Siwki. Wstępny koszt naprawy 1 m2 drogi tą metodą wynosi ok. 20 zł netto. 
Jest to technologia, na którą gminę stać a w opinii fachowców się sprawdza.   

W kwestii wspólnego dofinansowania inwestycji drogowych wójt powiedział, że gmina podejmując się 
remontu drogi powiatowej, na odcinkach Gnatowo –Siwki i Kurkowo – Romany, do inwestycji dróg 
powiatowych dokłada ze swego budżetu ok. 400 tys. złotych i stąd wypłynął wniosek o wsparcie ze strony 
Starostwa. 

Wójt nadmienił, że temat dróg zainicjowany został, aby wypracować priorytety do dalszych działań.  

Głos zabrał radny K. Górski, który stwierdził, że gmina uzyskała 100 tys. zł ze sprzedaży szkoły i te 
pieniądze będą przeznaczone na budowę drogi to i powiat również powinien coś dołożyć, bo miejscowości 
położone z tej strony DK 61 są cały czas pomijane w planach budowy dróg a są to wszystkie drogi powiatowe. 

Następnie głos zabrał radny M. Zielonka , który stwierdził, iż swoją wypowiedzią narazi się wielu 
obecnym, ale jego zdaniem wniosek o drogę Kurkowo-Romany został złożony celowo, aby zablokować 
dofinansowanie powiatu na drogę do wsi Konopki-Białystok. Wyraził opinię , że na terenie gminy należy 
realizować te drogi powiatowe, które zostały przyjęte w planach inwestycyjnych powiatu.  

Radna E. Szwedo zadała retoryczne pytanie: ile km dróg wykonał poprzedni wójt przez okres minionych  
3 kadencji? Stwierdziła, że gmina nie jest w stanie zrobić wszystkich dróg na raz.   

Ad. 9. 1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabowo w 2017 roku przedstawił inspektor Stanisław 
Wróbel informując, że Program uchwalany jest sukcesywnie na każdy kolejny rok. Zgodnie z obowiązującymi 
przepisami do prawidłowej jego realizacji wyznaczyć należało schronisko, lekarza weterynarii i gospodarstwo 
rolne. Program był również poddany konsultacjom społecznym (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów odczytał opinię Komisji w sprawie projektu uchwały (opinia 
Nr 16/101/17 stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

Radni nie zgłosili żadnych uwag w tej sprawie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie  przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabowo 
w 2017 roku (uchwała Nr XVIII/113/17 stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani też wstrzymujących się 
od głosowania. 

 Ad. 9. 2) Z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie 
zapoznała i uzasadniła konieczność jej podjęcia p. Zofia Sowul - kierownik OPS w Grabowie (projekt uchwały 
stanowi załącznik Nr 16 do protokołu).  

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 
powyższej uchwały (opinia Nr 16/102/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 



Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionego projektu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Grabowie  (uchwała Nr XVIII/114/17 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 
głosowania.  

 Ad. 9. 3) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego pozbawionym i mieszkaniach zaprezentowała 
zebranym kierownik OPS omawiając zasadność podjęcia takiej uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 
19). 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów odczytał opinię dotyczącą projektu uchwały (Opinia nr 
16/103/17 stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego 
pozbawionym i mieszkaniach (uchwała Nr XVIII/115/17 stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  

W głosowaniu jawnym, spośród obecnych 13 obecnych radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 osób, nie 
było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 9. 4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Grabowo przedstawiła podinspektor Izabela Konopka (projekt uchwały stanowi 
załącznik Nr 22 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów odczytał opinię Komisji w sprawie projektu uchwały (opinia 
Nr 16/104/17 stanowi załącznik nr 23 do protokołu).  

Radni nie zgłosili żadnych uwag w tej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projektu uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie  ustalenia kryteriów obowiązujących 

na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przeds zkoli i oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Grabowo  (uchwała Nr XVIII/116/17 stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 
głosowania.  

 Ad. 9. 5) Kolejny projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Grabowo dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzania tych kryteriów 
i przyznania poszczególnym kryteriom liczby punktów przedstawiła podinspektor I. Konopka (projekt uchwały 
stanowi załącznik Nr 25 do protokołu).  

Z treścią opinii dotyczącej projektu przedstawionej uchwały zapoznał przewodniczący Komisji Gospodarczej  
i Finansów (Opinia nr 16/105/17 stanowi załącznik nr 26 do protokołu).  

Radni nie mieli żadnych uwag do przedstawionego projektu.  

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie  określenia kryteriów obowiązujących 

w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Grabowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem oraz określenia dokumentów niezbędnych do 
potwierdzania tych kryteriów i przyznania poszczególnym kryteriom liczby punktów (uchwała Nr 
XVIII/117/17 stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 
głosowania.  



 Ad. 9. 6) W tym punkcie posiedzenia przedstawiony został projekt uchwały w sprawie dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, projekt przedstawiła p. I. Konopka (projekt 
uchwały stanowi załącznik Nr 28). 

Opinię o projekcie uchwały odczytał p. M. Zielonka -przewodniczący KGiF (Opinia nr 16/106/17 stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych propozycji merytorycznych do przedstawionego projektu.  

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie  dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (uchwała Nr XVIII/118/17 stanowi załącznik nr 30 
do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 
głosowania.  

 Ad. 9. 7) Szczegóły projektu uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli 
realizujących etat łączony przedstawiła i omówiła podinspektor I. Konopka (projekt uchwały stanowi załącznik 
Nr 31 do protokołu). 

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 
powyższej uchwały (opinia Nr 16/107/17 stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionego projektu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia tygodniowego 

pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony (uchwała Nr XVIII/119/17 stanowi załącznik nr 33 do 
protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 
głosowania.  

 Ad. 9. 8) Kolejny projekt uchwały tj. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grabowo  przedstawił inspektor St. 
Wróbel (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone  
w opinii do projektu uchwały (Opinia nr 16/108/17 stanowi załącznik nr 35 do protokołu).  

Radni nie przedstawili żadnych uwag merytorycznych do projektu.  

 W wyniku głosowania Rada Gminy, większością głosów, podjęła uchwałę w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Grabowo (uchwała nr XVIII/120/17 stanowi załącznik nr 36 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani wstrzymujących się od 
głosowania.  

 Ad. 9. 9) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości będących własnością 
Gminy Grabowo przedłożył podinspektor Mariusz Andrzejczyk (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do 
protokołu).  

P. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do projektu uchwały (Opinia nr 16/109/17 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu).  

Radni nie przedstawili żadnych uwag merytorycznych do projektu.  

 W wyniku głosowania Rada Gminy, większością głosów, podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości będących własnością Gminy Grabowo (uchwała nr XVIII/121/17 stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w obradach uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 
radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani 
wstrzymujących się od głosowania.  



 Ad. 9. 10) Podinspektor, Mariusz Andrzejczyk przedstawił również projekt uchwały w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu).  

Przewodniczący M. Zielonka przedstawił opinię Komisji KGiF dotyczącą projektu uchwały (opinia nr 
16/110/17 stanowi załącznik nr 41 do protokołu).  

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków (uchwała Nr XVIII/122/17 stanowi załącznik nr 42 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani wstrzymujących się od głosowania.  

Ad. 10 Kolejnym punktem obrad XVIII sesji było podjęcie uchwał dotyczących finansów. 

 Ad. 10a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2025 
przedstawiła i omówiła w szczegółach skarbnik gminy p. Edyta Mosakowska (stanowi załącznik  
nr 43 do protokołu). 

Przewodniczący KGiF przedstawił opinię Komisji w sprawie projektu uchwały (opinia nr 16/111/17 stanowi 
załącznik nr 44 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2017-2025 (uchwała Nr XVIII/123/17 stanowi załącznik nr 45 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani wstrzymujących się od głosowania.  

 Ad. 10b) Szczegóły projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 r. 
przedstawiła i omówiła skarbnik gminy p. Edyta Mosakowska (projekt stanowi załącznik nr 46 do protokołu). 

Opinię Komisji KGiF w sprawie projektu uchwały odczytał przewodniczący p. M. Zielonka (opinia nr 
16/112/17 stanowi załącznik nr 47 do protokołu).  

Od radnych nie wpłynęły żadne wnioski i uwagi do projektu uchwały.  

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na  

2017 r. (uchwała Nr XVIII/124/17 stanowi załącznik nr 48 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw ani wstrzymujących się od głosowania.  

 Ad. 11. W punkcie „Zapytania i wnioski” zebrani nie zgłosili żadnych zapytań i wniosków. 

 Ad. 12. Po wyczerpaniu usta lonego porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady zamknęła 
zwyczajną XVIII sesję Rady Gminy Grabowo.  

 

         Przewodniczący Rady Gminy 

            /-/ Mirosława  Pogorzelska  

Protokołowała: 

A. Świrydowicz 


